



Referat Egtved Udviklingsråd		
Dato:	Mødested: Roberthus Tidspunkt: kl. 19	
Mødeleder/referent Inger/Thyra	Deltagere: Mette, Jacob, Thyra, Torben, Kirsten og Helle	Afbud: Henrik
Dagsorden: 1. Ny turismestrategi – workshop d.d. Kort evaluering 2. Opfølgning på mødet med ULN den 22. februar	1. God møde/workshop, god opbakning fra Egtved området og god engagement. Vi inviterer Maria, turistchef til et møde i EUR i efteråret for opfølgning. Vi bider mærke i, at Maria får det til at lyde som om, at det ikke er kommunens opgave at lave reklame for Egtved (markedsføring/turistfolder). Det undrer os. 2. ULN har behandlet sagen den 29. maj. Resultat: Vi har fået et tilsagn om 250.000 kr. i tilskud til projekt "Forbindelse mellem Egtvedpigens Verden og Egtved by". Reservationen er gældende til og med 1. december 2024. OBS – sammenhæng til oplæg fra Mette og co. Peter Sepstrup vil gerne have en telefonisk opfølgning på ULN's beslutning om at støtte projektet med forbindelser. Hvad forventer vi hver især. Hvad skal gøres? Nedsættelse af projektgruppe: Mette, Helle, Louise Felding?, Frederik?, Lisbeth W? og Peter Sepstrup. Det er EUR, der skal søge og får pengene til forbindelsen. Vi skal have fælles fodslaw her fra Egtved, inden vi mødes med kommunens repræsentanter. Helle kontakter Peter og laver en aftale om møde. Tidsperspektiv: formøde inden sommerferien. (Helle, Mette, Torben og Inger). D 17.6 kl 15.30 Kultorum: Derudover har Ib og Tom fra EIF, som aftalt på mødet med ULN i februar, indsendt en ansøgning i forhold til en prøvehandling i forhold til et mødested for unge. Der tænkes evt. på et stort telt, som kan flyttes. Real Dania er ude med en mulighed for at søge penge til noget i denne stil. Nedsættelse af arbejdsgruppe til vedr stisystemer: Mette, Bo	

	Levesen, Jacob Lund fra cykelklubben, Kent Jensen foreslås til denne gruppe. Tanker om visuel identitet (Mette): Der ligger meget af den visuelle identitet i projektet for Egtvedpigens Verden, det skal være det samme, altså ens logo og udtryk til forbindelsen ind til Egtved. Hvis vi skal søge om penge til noget, er det evt. til formidling i stedet for visuel identitet. Vi afventer fortsat, at Lisbet Wolter svarer på spørgsmål, som Mette har adresseret til hende i mail. Det er vigtigt med samme fortælling fra alle til Nordea fonden og i det hele taget.
3. Henvendelse fra Vejle Kommune vedr. Klingebæk gård. Opfølgning på møde med Bo den 18. april.	3. Bo Levesen har fortsat teten på den. Naturfonden vil gerne købe jorden, men ikke bygninger. Vejle Kommune vil gerne prøve at hjælpe med at finde en løsning. Real Dania har umiddelbart sagt nej tak, men dette skal trykprøves igen. Miljøstyrelsen har bevilliget 39 mio. kr. til Vejle Kommune til opkøb af landbrugsjord omkring Vork – Vork bakker. Ejendommen kan ikke af-fredes som det er lige nu. Bo arbejder videre med det. Udviklingsrådet vil ikke tage partnerskab i projektet, men vil gerne støtte op om et evt. kommende projekt. Er det muligt at have en klausul for at man kan gå eller cykle, når kommunen opkøber jorde i området? Det skal vi spørge Bo L om.
4. Opfølgning på Erhvervslokalplan ved Ribevej. Henrik og Inger	4. Vi forventer, at den nye erhvervsudstyknig er klar til salg omkring januar 2025. Inger har skrevet til Vejle Kommune og foreslået, at vi inviterer til et informationsmøde omkring de nye grunde. Inger og Henrik forsøger at lave et fællesmøde med kommune og erhvervsrådet.
5. BID møde Næste møde den 21. august	5. Status for projekt Aftensang – der er nedsat en 4 mandsgruppe til valg af bænke og blomsterkummer. – Jacob deltager. Jacob beder om muligheden for, at der efterflg kan sættes logoer på, som er identiten/logo for Egtvedpigen. Jacob viser os forslag til blomsterkummer og bænke. Der arrangeres 'gadefest for alle', når Aftensang skal indvies d. 31.08.24. EUR laver en stand sammen med Kultorum (Inger), Egtvedpigens venner (Inger), spejderne (Jacob) osv. for at vise vores projekter og 'den røde tråd'. Jacob taler med Karen om plads og finder telt. Inger kontakter Frederik.
6. Oplevelsescenter ved	6.

Egtved Pigens grav. Helle og Inger	Fredningsnævnet har sagt ok til projektet. Lokalplan er sendt i høring. Inger har indsendt et høringssvar. Går primært på forsyningsdelen. Egtvedpigens dag var en succes.
7. Kommunikationsgruppen, egtved.dk + div. Facebooksider.	7. Egtved Handelsforening har fået ny hjemmeside. Der optages film.
8. EIF og EIMC v/Kirsten og Thyra	8. Sommerfestival er det der fylder og står for døren lige nu.
9. Vejle Ådal og Fjord/Inger	9. Bestyrelsen og en række lodsejere i Vejle Ådal var på rundtur i Vejle Ådal. Regenerativ turisme, bæredygtigt hotel/Haraldskær, Jernaldermiljøet i Vingsted, Tørskind Grusgrav, projekt Vork Naturland
10. Aktiverhverv v/Henrik	10. Henrik fraværende
11. Brugergruppe Roberthus v/Torben	11. Intet nyt
12. Stigruppen	12. Vil gerne deltage i et projekt vedr. forbindelser mellem Egtvedpigens grav og Egtved.
13. Egtved Festival	13. Vinbar den 14. juni Tidsperiode: 21-00.30 Hvem deltager: Mette, Jacob, Henrik, Inger, Kirsten og Thyra. Jacob har t-shirts og hatte til os. Der er armbånd til Mette og Jacob, som ikke har billet på forhånd.
14. Event om frivillighed og fællesskaber	14. Udsættes
15. Næste møde i EU	15. Tirsdag d. 20.08.24 kl. 19.00
16. Eventuelt	16. Vejle ugeavis bliver tyndere og tyndere.
17. Møder på vej	17. 14.06.24 kl. 21 – 00.30 Vinbar tjans til Egtved Festival 20.08.24 kl. 19. Møde i udviklingsrådet 26.08.24 kl. 17 sommerudflugt for EUR se invitation på mail fra Thyra d. 08.06.24 (sommerudflugt udgave2) 31.08.24 om dagen 'Gadefest for alle' deltage med stand, men i

	princippet er det de tre projekter, der skal præsenteres. Vi kan hjælpe dem og sætte en fælles pavillon op hvis det er dårligt vejr. Jacob vil gerne tilbyde at stå der sammen med?? EUR betaler for vejrbestandige plancher ved Henning Jæger.
--	---